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DE CE SĂ ÎNVEȚI LA UTM?
Te gândești să devii student al Universităţii Tehnice a Moldovei, dar nu ești pe 
deplin convins ce facultate ţi sar potrivi? Colegii tăi de mâine îţi împărtășesc 
ce a însemnat pentru ei studenţia, ce ia impresionat la facultate, ce lea plăcut 
cel mai mult să înveţe și cum au reușit săși clădească viitorul la care au sperat.

FELICIA STARINSCHI, 
SPECIALITATEA  
„TEHNOLOGII INFOR-
MAȚIONALE”, FCIM
Am absolvit Liceul Teoretic „M. 
Sadoveanu” din or. Hâncești, 
profilul real. Am făcut multă 
matematică, fizică, informatică. 
Despre informatică însă vreau 
să vorbesc aparte… Voi începe 
cu calculatorul. Acest „obiect” 
ma fascinat de cum lam văzut. 
Eram foarte curioasă nu doar 
să editez texte şi sămi dezvolt 

viteza de tapare, dar şi să creez 
ceva. Am început să fac diferite 
diagrame, să ataşez imagini la 
texte. Puteam să mă joc ore în-
tregi, construind ceva nou pe 
calculator. Cu cât pătrundeam în 
lumea fascinantă a tehnologiilor 
informaţionale, cu atât eram mai 
determinată că anume asta voi 
face în viitor – un mariaj pro-
fesional cu tastatura și ecranul 
albastru. 

Am promovat BACul cu o medie 
foarte bună și am aplicat la câte-
va facultăţi. Am fost admisă la 
toate, dar am ales UTM. 

Domeniul tehnologiilor infor-
maționale este atât de dinamic, 
încât te poate ţine treaz nopţi în 
şir, explorândul! Nu am regretat 
niciodată că am ales sămi con-
tinui studiile la FCIM. Desigur, 
nu au lipsit situaţiile când mi se 
părea că volumul de necunoscut 
mă depăşeşte şi că nu aş putea 
face faţă lucrurilor. Dar am rezi-
stat. Pentru că iam avut alături 
pe acei oameni care îşi dau zilnic 
străduinţa să facă din noi profe-
sionişti. Pot spune cu mândrie, 
şi nu e doar părerea mea: avem 
cei mai buni dascăli din ţară. Ui-

taţivă câţi oameni mari au cres-
cut aici: ministri, premieri, depu-
taţi, ingineri, care ne duc faima în 
lume! E dovada calității studiilor 
la UTM! 
În timpul studiilor la facultate 
este foarte important să valo-
rifici toate oportunitățile. Pe 
lângă programele obligatorii, 
activitățile socialutile, am par-
ticipat la conferințe studențești 
cu rapoarte științifice proprii. A 
fost o experienţă bună, zic eu. În 
cadrul concursului „Cel mai bun 
student al a.u. 20142015” am 
beneficiat de o diplomă de gr. III 
și un premiu bănesc pe măsură. 
Deși mai am un an de învățat, 
după practica din vara trecută 
am decis că voi face dezvoltare 
Web, și anume frontend. De alt-
fel, am făcut studii și la Şcoala de 
arte plastice din Hâncești, care 
îmi vor fi de folos. 
Informatica este un domeniu 
captivant. Dacă ajungi săl în-
drăgeşti, nu mai poţi renunţa. Pe 
cei care încă nu sau determinat 
ce vor să devină în viaţă, îi în-
demn să vină la UTM, la FCIM. 
Vă garantez: alegând UTM, 
trageți lozul câştigător.

VERONICA VERLAN, 
SPECIALITATEA  
„INGINERIA  
PRODUSELOR TEXTILE 
ȘI DIN PIELE”, FTP
Fiind motivată de pasiunea de 
a confecționa haine, am depus 
actele la FTP, specialitatea „In-
gineria produselor textile și din 
piele”, opțiunea „Modelarea și 
tehnologia confecțiilor din țesă-
turi”. Am ales UTM, deoarece 
este unica instituție din țară care 
oferă programul de studii pe care 
mil doream, axat pe proiectar-
ea constructivă și tehnologică a 
confecționării produselor vesti-
mentare. 
Cunoștințele obținute în cadrul 
cursurilor și orelor practice, dar 
și propriile inițiative de exer-
sare, timpul petrecut studiind 
materialele din biblioteca facul
tății și activitatea de cercetare 
științifică realizată pe parcursul 
anilor de studii, apoi și stagiul de 
practică efectuat în cadrul unei 
întreprinderi din România mi
au fost de mare folos. Recent am 
primit o ofertă de muncă avan-
tajoasă, deci după absolvirea 
facultății voi practica cu drag 
specialitatea aleasă.

Din primul an de facultate am 
devenit membru BESTChișinău 
(Board of European Students 
of Technology) – o organizație 

studențească de nivel european, 
care își propune  dezvoltarea 
potențialului ingineresc al stu-
denților prin facilitarea relațiilor 
dintre studenți, companii și uni-
versitate. În cadrul BEST, împre-
ună cu alți colegi, am organizat 
evenimente de dezvoltare per-
sonală și competiții inginerești. 
Astfel am avut oportunitatea de 
ami perfecta și propriile abili
tăți de gestionare a timpului, de 
ținere a unui discurs, de lucru în 
echipă, precum și capacitățile de 
lider, fiind și membru al consili-
ului director al BEST. Această 
experiență a fost foarte utilă 
pentru formarea mea personală 
și profesională. 

Posesorilor diplomelor de BAC, 
interesați de o profesie ingine-
rească, le pot spune că la UTM 
vor găsi o specialitate pe plac. 
Posibil că au auzit de la alți 
studenți UTM că programul de 
studii aici este încărcat, că lu-
crările de laborator sunt mai 
complicate, însă toate acestea nu 
trebuie să îi sperie, dacă vor să 
obțină studii calitative întrun 
domeniu atât de captivant ca 
ingineria. Dragi viitori studenți, 
nu vă fie frică să vă urmați visul. 
Doar urmând o facultate ce vă 
este aproape de suflet, veți putea 
păși cu ușurință spre un job în 
care să vă implicați sută la sută!

CRISTINA PANAINTE, 
FILIERA FRANCOFONĂ 
„TEHNOLOGIES  
ALIMENTAIRES”, FTA
Am dat admiterea la Facultatea  
Tehnologia Alimentelor a UTM 
îndată după susținerea exame-
nelor de bacalaureat. Și aceasta 
a fost cea mai bună alegere din 

viața mea. 

Am avut norocul să fiu înma-
triculată la Filiera francofonă, 
care, după mine, este o cheie ce 
deschide mai multe uși. Pe lângă 
faptul că înveți întro limbă 
străină, studiezi întrun mediu cu 
o concurență sănătoasă, fiind mai 
motivat, lucrezi cu academicieni, 

cu profesori de peste hotare, ai 
posibilitate să aplici la stagii în 
afara țării, să beneficiezi de burse 
de merit atât la licență, cât și la 
masterat. La Filieră am fost im-
plicată în diverse proiecte sociale, 
activități ale Agence Universi-
taire de la Francophonie (AUF), 
care reunesc studenții din toate 
filierele universitare din RM.

În timpul studiilor la facultate am 
obținut două burse oferite de AUF 
– pentru un stagiu local și un sta-
giu internațional în Spania. 

Dacă ar fi să aleg din nou faculta
tea la care să învăț, aș rămâne fi-
delă alegerii făcute acum trei ani. 

UTM pregătește ingineri pent-
ru diverse ramuri industriale și 
economice, le cultivă abilități în 
toate domeniile inginerești studi-
ate, rămâne doar săți asculți 
inima și să faci alegerea corectă. 
Pe deținătorii diplomelor de BAC 
îi chem cu toată sinceritatea să 
aplice la UTM, pentru că la uni-
versitatea noastră se face carte, 
aici studiezi și înveți să muncești.

VADIM GRICIUC,  
SPECIALITATEA  
„ELECTROENERGETICĂ”,  
FEIE
După absolvirea gimnaziului, 
am urmat profilul real la Liceul 
Teoretic „A. Mateevici” din or. 
Dondușeni. Tatăl meu, înfrățit 
cu tehnica, a lucrat toată viața 
lăcătuș. Aceasta ma determinat 
să vin la UTM și să mă fac inginer. 

Am ales specialitatea de electro-
energetică, căci are o importanță 
deosebită practic pentru toate 
domeniile de activitate umană: 
nimic nu se mișcă fără energia 
electrică. Pe parcursul studiilor 
la facultate mam convins că 
specialitatea mea are un viitor 
promițător. 

Din a. III, la propunerea profe-
soarei Ina DOBREA, mam anga-
jat întro companie de proiectări 
specializată în alimentarea cu 
energie electrică a unor încăperi, 
edificii, inclusiv stații de pom-
pare, de epurare a apelor uzate 
etc. În paralel, în a. IV mi sa pro-
pus sămi aplic cunoștințele și în 
domeniul didacticii. Astfel, am 
acceptat să predau ore la Colegiul 
Politehnic din Chișinău. 

Le sugerez absolvenților de licee 
să aleagă săși continue studiile 
la UTM, căci toate cele 64 de spe-
cialități studiate aici sunt la mare 
căutare. Aceasta este universi-
tatea unde se face carte foarte 
serios,. 

Dacă ar fi să dau acum admiterea 
din nou, aș faceo, bineînțeles, 
iarăși la UTM. Deși materia pre-
dată de multe ori este mai com-
plicată decât la alte instituții de 
învățământ și aici este mai di-

ficil să înveți, în schimb capeți 
cunoștințe profunde ca specialist 
în domeniu, te formezi ca person-
alitate multilateral dezvoltată, cu 
spirit de gândire inginerească. 
Eu unul pot afirma cu mândrie: 
tot ce neau învățat bunii noștri 
profesori – Victor POGORA, Ion 
STRATAN, Nicolae MOGORE-
ANU și alții, ne ajută să ne des-
curcăm de minune în orice situ-
ație din activitatea cotidiană.

INNA LEBEDINSKAIA, 
FACULTATEA 
URBANISM 
ȘI ARHITECTURĂ

Bună ziua, stimați absolvenți de 
liceu! Știu că trăiți o perioadă 
importantă –  trebuie să faceți 
un pas decisiv în constructia vii-
torului propriu. Însă mulți dintre 
voi nu știți ce alegere să faceți. 
Am trăit și eu asemenea mo-
mente. După mai multe discuții 
cu persoanlele apropiate am 
hotărât să devin inginer. Aș vrea 
să vă spun că sunt foarte mulțu-
mită că am ales sămi continui 
studiile la UTM. Aici am oportu-
nitatea de a învăța multe lucruri 
noi și importante. Mulți dintre 
profesorii care predau la UTM 
complementează activitatea di-
dactică cu cea din producție, fi-
ind angajați la o întreprindere, 
asigurând astfel o legatură di-

exemple concrete din activitatea 
de muncă. 

Am ales UTM pentru ca aici, 
pe lângă cursurile teoretice, ai 
oportunitatea de a urma stagii de 
practică la diverse întreprinderi. 
Dacă ar fi să aleg acum o facul-
tate, aș face aceeași alegere, căci 
cu cât mă aprofundez în special-
itate, cu  atât îmi place mai mult 
și vreau să lucrez în viitor anume 
în acest domeniu. 

Vreau să vă mai deschid un „se-
cret”: atunci când aspirați la un 
job și spuneți  că ați făcut studii 
la UTM, angajatorii vă privesc cu 
alți ochi, au o atitudine  mult mai 
serioasă față de cei care termină 
alte universități.

Dacă vă doriți să deveniți un 
bun specialist întrun anumit 
domeniu, sfatul meu e să veniți 
neapărat la UTM.

Mașini și Aparate Industriale, 
a constituit o echipă pentru 
proiectarea unui transportor, 
în care am intrat și eu. Acolo 
am căpătat experiență de lucru 
în echipă și abilități de proiect-
are. După care am mai executat  
un proiect sub conducerea prof. 
BERNIC. 

În a. IV am fost angajat ca ingin-
er la facultate, apoi am început 
să predau discipline tehnice la 
Colegiul pe care lam absolvit.
După absolvirea studiilor de li-
cență, a fost logic sămi continui 
studiile la masterat. În primul 
semestru de master am predat 
discipline tehnice la special-
itățile „Tehnologia produselor 
alimentaţiei publice, tehnolo-
gia laptelui, tehnologia cărnii, 
biotehnologii” la FTMIA. 
Țara nu se poate dezvolta fără 
ingineri, la fel cum o mașină 
industrială nu poate funcționa 
fără motor. Iar de ingineri de 
diferite specialități are nevoie 
orice agent economic, orice com-
paniegigant sau întreprindere 
mică sau mijlocie.  
Bazândumă pe propria expe-
riență didactică și în proiectare, 
leaș transmite un mesaj foarte 
important studenților din colegii 
și licee: veniți la UTM și deveniți 
ingineri, nu veți regreta!

MIHAIL BALAN, 
MASTERAND, SPECIA
LITATEA „INGINERIE  
ȘI MECANICĂ”, FIMIT
După absolvirea gimnaziului, 
am urmat Colegiul Naţional de 
Viticultură şi Vinificaţie din 
Chişinău, cu gândul să devin in-
giner mecanic. Aici unele disci-
pline de profil miau fost predate 
de distinșii profesori ai UTM –  
doctorul în științe tehnice Vale-
riu ȘAUGA, lectorii superiori 
Valentin PISARENCO, Gheorghe 

GOREA. Ei miau trezit interesul 
pentru facultate. Așa că alegerea 
UTM pentru mine a fost firească: 
cu diploma de colegiu în special-
itatea „Maşini şi aparate în indu-
stria alimentară” am decis sămi 
continui studiile în specialitate 
la prestigioasa Facultate de In-
ginerie Mecanică, Industrială şi 
Transporturi a UTM. 

În a. III am studiat programele de 
proiectare SOLIDWORKS – 3D, 
AutoCad,  pe care leam însușit 
la nivel de laborator. Ulterior, dr. 
hab., prof. univ. Mircea BERNIC, 
șeful Departamentului Procese, 
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rectă între facultate și industrie. 
Datorită acestui fapt ei ne oferă 
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